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ObavjeStavam Vas da d6 na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine CmG
Gore, pitanje predsjedniku Vlade, na Sedmoj - posebnoj sjednici Drugog
redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2019. godinb zakazane za 18.12.2019.
godine, postaviti ovlasdeni predstavnik Kluba poslanika Demokratske
partije socijalista, poslanik dr Filip Vukovic .
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Broj:

Datum,

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Predsjedniku Vlade Crne
Gore, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice,

Gotovo nepodijeijeno je misijenje da je dinamican ekonomski rast u
savremenom svijetu prakticno nemoguc bez razvijenog energetskog sektora,
koji garantuje pouzdanu I prijemclvu isporuku energije I energenata gradanima
1 privredi.

Kako ocjenjujete stanje u crnogorskoj energetic! danas? Da li rezultati kojima
svjedocimo garantuju da ce ovaj sektor u skorijoj buducnosti bit! jedan od
pokretaca jos snaznijeg rasta nase ekonomije?

Obrazlozenje

y protekiih nekoliko mjeseci, svjedoci smo vidijivih rezultata u oblasti
energetike u Crnoj Gori. Ozvaniceno je pustanje u rad 430km duge podmorske
energetske interkonekcije izmedju Crne Gore i Itaiije, cija komercijalna
upotreba pocinje upravo ovoh dana. Prosle godine pustenoj u rad
vjetroeiektrani na Krnovu, nedavno se pridruzila i druga vjetroeiektrana - na
Mozuri. Elektorprivreda Crne Gore ugovorila je vrijedne projekte ulaganja,
njemacki investitori najavljuji gradnju jos jedne vjetroelektrane... Stice se
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Cilisak da dugo najavljivani razvojni potencijal domace enengetike kianacno
uzima zamah. Sta u ovoj oblasti mozemo ocekivati u skoroj buducnosti?

OSLANIK
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Podgorica, 27. decembar 2019. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovi^ predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnlka Skupstine Crne Gore u
prllogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pltanja postavljena tokom
Premljerskog sata odrzanog 18. decembra 2019. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.
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Filip Vukovic

POSLANICKO PITANJE

Gotovo nepodijeljeno je misljenje da je dinamican ekonomski rast u

savremenom svijetu prakticno nemoguc bez razvijenog energetskog sektora,

koji garantuje pouzdanu i prijemcivu isporuku energije i energenata gradanima
i privredi.

Kako ocjenjujete stanje u cmogorskoj energetici danas? Da li rezultati kojima

svjedocimo garantuju da ce ovaj sektor u skorijoj buducnosti biti jedan od

pokretaca jos snaznijeg rasta nase ekonomije?



ODGOVOR

Uvazeni poslanice Vukovic,

Dozvolite mi da, na samom pocetku, podijelim jedan novi podatak, koji ce

ponajbolje ilustrovati rezultate visegodisnjeg predanog rada u oblasti
energetike.

Na prvoj godisnjoj aukciji za dodjelu prekogranicnih prenosnih kapaciteta

izmedu Crne Gore 1 Italije, odrzanoj prosle nedjelje, Crnogorski elektroprenosni

sistem ostvario je prihod od bezmalo 3 miliona eura, za same 70 od ukupno
pripadajucih 200 MW prenosnog kapaciteta.

Ovaj fenomenalan finansijski rezultat, same je ilustracija vrijednostl koje
kreiramo u domacoj energetici posljednjih godina. No, vaznija od trenutne

dobre zarade je cinjenica da je Crna Gora zadobila snaznu i direktnu vezu sa

zapadnoevropskim energetskim trzistem.

Dakle, poruka je jasna - nema razvoja u izolovanim nacionalnim okvirima.
Posebno ne za malu drzavu na Balkanu. Biti dio evropskog energetskog lanca

nije vise nasa ambicija, nego realnost.

Za Crnu Goru od ovog trenutka nema vise bojazni od poremecaja na trzistu

energije Jugoistocne Evrope.

Rizik od realnih i vjestackih nestasica, prakticno je eliminisan kroz vezu sa

evropskim energetskim trzistem.

No, osim fascinantnih podataka o gotovo milijardu eura vrijednom projektu,

koji je Crna Gora uspjesno realizovala u partnerstvu sa italijanskom

kompanijom Terna, posebno raduje dokazana sposobnost naseg CGES-a. Oni su

potvrda da je domaca struka i znanje spremno da se ravnopravno takmici sa

evropskim gigantima.

All, to nije sve u domenu naseg energetskog napretka.

Posebno mjesto zauzimaju novi proizvodni objekti.

Poslije visedecenijske stagnacije, novi izvori, uspostavljeni u 2019. godini,

obezbijedice preko 10% ukupno proizvedene elektricne energije.



A zavrsetak velikih, ranije zapocetih projekata, prati i priprema novih. Odbor

direktora EPCG nedavno je usvojio petogodisnji plan investicija, koji obuhvata

ulaganja ukupne vrijednosti od oko 700 miliona eura.

Tu su rekonstrukdje postojeclh objekata, all jos vaznije novi projekti kao sto su

solarna elektrana Briska gora, vjetroelektrana Gvozd, hldroelektrane

Komarnica, dodatnog agregata na Perucici, a postoje i novi planovi za Krusevo

na primjer.

Paralelno, odabran je investitor za novu vjetroelektranu na Brajicima,

investiciju vrijednu oko 100 miliona eura, a u pripremi su i tenderi za zakup

drzavnog zemljista za potrebe gradnje dodatnih solarnih elektrana.

Sve ovo ostvaruje se bez centa finansijskog podsticaja. Dakle, pozivi koje smo

raspisivali u mandatu ove Vlade, ne sadrze ni premije ni garantovane

podsticajne cijene. Crnogorska energetika sazrela je do nivoa na kojem do

reputabilnog partnera i investitora dolazimo na cisto trzisnim principima.

U tom smislu, poslanice Vukovicu,

Rekao bib da ce energetika zaista biti jedan od pokretaca jos dinamicnijeg rasta
nase ekonomije, kako ste i sami rekli, svake ekonomije u svijetu.

Ova oblast danas mladim ljudima nudi kvalitetna i atraktivna radna mjesta u

struci. Djelatnost koja svojim snaznim investicionim ciklusom pokrece i druge
razvojne perspektive.

All zelim da svi u lancu odlucivanja, od Vlade i Ministarstva ekonomije, preko
EPCG i njenih preduzeca, budu na visini datih zadataka, kako bismo dosli do

zeljenog nivoa, kvaliteta i prijemcivosti usluge.

To ne treba da krijemo i od toga ne smijemo da se plasimo - ni donosioci odluka,

ni rukovodioci, ni izvrsioci. Zato je posebno vazno da CEDIS brzo i efikasno

napreduje u poduhvatu koji smo zajednicki inicirali - intenzivnoj revitalizaciji
distributivne mreze.

Krenulo se sa sjevera i ruralnih podrucja, ali svjedoci smo da kvalitet napajanja
nije optimalan ni u prigradsklm naseljima, pa cak ni u pojedinim gradskim

jezgrima.



Vec zapocetih 80 miliona eura ulaganja u ove svrhe, nece bid kraj tog procesa.
To mora i bice program u godinama koje slijede, sve dok svako crnogorsko
domacinstvo i svaki privredni subjekt, ne dobiju evropski kvalitet energije.

Zelim da porucim da je zadatak CEDIS-a da svaka kuca, u selu ill planini, u kojoj
se makar i periodicno zivl, dobije struju. I zbog tog pojedinca i porodice, ali zbog
poruke - da i drugi treba da ostanu na svojim imanjima, i da im se vracaju. To
je jedna od humanih dimenzija regionalnog razvoja!

Crna Gora je ekoloska drzava, ali i mediteranska zemlja, koja je izlozena

izrazenom uticaju klimatskih promjena, i duzna je da osavremeni svoje
razvojne planove, i fokusira se na obnovljive izvore.

.Postovani poslanice,

Crnogorska energetika je presia dug put od vremena s pocetka ovoga vljeka,

danasnju ratu kredita za autoput, do momenta u kojem spremno docekuje
investicioni ciklus iste vrijednosti, koji ce se finansirati iz ostvarenih prihoda,
bez centa javnog novca.

Presli smo put od regionalno sporednog cinioca - do zemlje koja sad predstavlja
vrata cljelog regiona prema zapadnoevropskom trzistu. Put od neslavnog
rekordera u gubicima na mrezi - do drzave sa najboljom pokrivenoscu
pametnim brojilima u Evropi.

Zato sam uvjeren da ce i kroz redovne aktivnosti Mlnistarstva ekonomije, ali i
kroz nase druge politike, poput strategije pametne specijalizacije, ovaj sektor u
najskorije vrijeme donijeti brojna nova kvalitetna radna mjesta, i otvoriti jos
intenzivnija Investiciona ulaganja.

Zahvaljujem se na paznji.


